

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Wednesday, May 2, 1984

• 1541

The Chairman: I will call the meeting to order. I welcome our witness this afternoon, Ms Cindy Wiggins, who is from the Canadian Coalition against Media Pornography.

I have already explained that this is a terrible setting we have arranged, with such a small committee. I think it was just a matter of logistics, it was not designed to intimidate.

With the agreement of the two members present—we will have others coming along shortly—I would propose that we continue in the way we have been doing this, which is more informal than is sometimes the wont of committees—we have not been hung up on: You will have 20 minutes and you will have 20 minutes—you know, really a dialogue kind of approach to it. If you do not have a chance to ask your question at that moment and you think of something later, that will be fine. If that is agreeable to all, I would hope that we will be finished by 5 p.m., or maybe a little earlier—that depends. I do want to say that this is a very busy time for the committee as we study the subject under question and we are most appreciative, as a committee, that people such as yourself and an organization such as yours are willing to put in the time and the effort to make a contribution. I think it is very much needed. It is helping us to focus our attention. With that, I understand that Ms Wiggins would like to give an opening statement. If you would, please.

Ms Cindy Wiggins (President, Canadian Coalition Against Media Pornography): Thank you very much.

Mr. Chairperson and members of the committee, on behalf of the Canadian Coalition Against Media Pornography, I thank you for the invitation to speak with you today. In particular, I would like to offer a special thanks to Ms MacDonald for her awareness of the importance of this issue to the people of Canada and for the introduction of her private member's Bill, which offers an important avenue to deal with the ever-increasing amount of sexually abusive material available through the media.

The Canadian Coalition Against Media Pornography, CCAMP, is a national voluntary non-profit organization with a membership of over 600 groups and individuals. We formed the coalition to respond to a need expressed spontaneously by countless thousands of Canadians who rallied to fight the introduction of pornography and pay television in January, 1983. We are dedicated to increasing public awareness of the negative and dangerous images inherent in pornography, regardless of the medium. We lobby actively for laws and strategies that will create an environment in which women, men and children are all assured equality, dignity and self respect, a non-pornographic society.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mercredi 2 mai 1984

Le président: La séance est ouverte. Je souhaite la bienvenue à notre témoin de cet après-midi, M^{me} Cindy Wiggins, de la Canadian Coalition against Media Pornography.

J'ai déjà expliqué que siéger dans de telles conditions était impressionnant, compte tenu de la petitesse du Comité. Ce n'est pas dans un but d'intimidation, c'est une simple question d'intendance.

Si les deux autres membres présents sont d'accord—d'autres vont arriver très bientôt—je proposerais que nous continuions de la manière dont nous avons procédé jusqu'à présent, c'est-à-dire sans le caractère officiel parfois inhérent aux séances de comité. Vous aurez 20 minutes pour faire votre exposé, puis, en quelque sorte, nous dialoguerons pendant 20 minutes. Si vous n'avez pas la possibilité de poser certaines questions et que vous y pensiez plus tard, nous nous arrangerons. Si nous sommes tous d'accord, j'aimerais que nous terminions vers 17 heures, ou peut-être un peu plus tôt, cela dépendra. Je tiens à rappeler que le calendrier du Comité consacré à cette question est très chargé et que nous apprécions vivement que des personnes comme vous ou que des organisations comme la vôtre soient disposées à apporter leur contribution. Cette contribution est indispensable. Elle nous aide à mieux cerner la question. Cela dit, je crois comprendre que M^{me} Wiggins aimerait nous faire un exposé. Je vous en prie.

Mme Cindy Wiggins (présidente, Canadian Coalition Against Media Pornography): Merci beaucoup.

Monsieur le président, mesdames et messieurs les membres du Comité, au nom de la Canadian Coalition Against Media Pornography, je vous remercie de votre invitation. En particulier, j'aimerais remercier spécialement M^{me} MacDonald d'avoir compris l'importance de cette question pour la population canadienne et d'avoir introduit un bill privé apportant une solution à la quantité toujours croissante de publications et de programmes à tendance sexuelle abusive diffusés par les médias.

La Canadian Coalition Against Media Pornography est une organisation nationale à but non lucratif réunissant plus de 600 groupes et particuliers. Nous avons constitué cette coalition pour répondre à un besoin exprimé spontanément par les milliers de Canadiens qui se sont unis pour combattre l'introduction de la pornographie et de la télévision payante en janvier 1983. Nous nous sommes donné pour mission de sensibiliser au maximum le public à l'incidence négative et dangereuse de ce que projette la pornographie, quel qu'en soit le support. Nous exerçons toutes les pressions possibles pour que soient mises en place des lois et des politiques créant un environnement dans lequel les femmes, les hommes et les enfants soient tous traités également, dans la dignité et le respect d'une société sans pornographie.